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 Velkommen til årsmøte! 
 
Styret i Kristiansand Arbeiderparti ønsker velkommen til årsmøtet lørdag 12. februar 2022, klokken 10.00. 
Sted: Oddernes menighetshus 
 

Dagsorden:  
 
1. Konstituering  

a) Valg av møteleder og sekretariat  

b) Godkjenning av dagsorden  

c) Godkjenning av forretningsorden  

d) Valg av tellekorps  

2. Årsmeldinger   

a) Styret 

b) Bystyregruppa 

c) Seniorgruppa 

d) Kontrollkomiteen (fremlegges i årsmøtet) 

3. Regnskap for 2021 

4. Politiske innledninger ved Kari Henriksen og Gro Bråten 

5. Debatt om politiske innledninger og innkomne forslag  

6. Behandle innkomne forslag  

7. Handlingsplan for 2022 

8. Årshjul 2022 

9. Budsjett for 2022 

10. Valg  

 

Forslag til forretningsorden:  
• Det velges en ordstyrer som leder møtet og sekretærer til å føre protokoll 

• Det velges et tellekorps på tre medlemmer 

• Det gis rett til å ta ordet to ganger i samme sak, med henholdsvis 3 og 2 minutter 

• Ordet til forretningsorden eller saksopplysning begrenses til ett minutt 

• Alle forslag skal leveres skriftlig til ordstyrer 

• Strek for debatten settes med alminnelig flertall. Det er ikke anledning til å fremme nye forslag etter at 
strek er satt. Før strek settes skal alle innkomne forslag refereres.  

• Vedtak fattes med alminnelig flertall 

Og husk: Meteren gjelder fremdeles! 
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Sak 2a: Styrets årsberetning for 2021 

Innledning:  
Året 2021 har vært preget av korona-situasjonen og valgkampen. Medlemsmøtene på våren ble avholdt på 
Teams, mens vi på høsten hadde fysiske treff. Pandemien har påvirket aktivitetsnivået og tilbudet noe 
negativt, også i partiets undergrupper. Perioden mai - september ble brukt til valgkamp, der vi var mye 
synlige ute blant folk. Det har også vært noen store politiske saker som har vært gjenstand for debatter i 
lokalpartiet.  
 
Styrets sammensetning:  
Leder: Helge Stapnes 
Nestleder: Anna Charlotte Larsen 
Økonomi: Martha Borøy 
Sekretær: Tore Mydland 
Styremedlem og medlemsansvarlig: Marit B. Grimsrud 
Styremedlem og kvinnepolitisk ansvarlig: Neda Blakstad 
Styremedlem og seniorkontakt: Gro Høiby 
Styremedlem: Kai Steffen Østensen 
Styremedlem: Semir Mujkic 
 
Vararepresentanter:  
1. vara: Kenneth Mørk 
2. vara: Kine S. Bredesen  
3. vara: Jan Erik Tønnesland  
4. vara: Kjerstin Breistein Danielsen  
5. vara: Adriana Ruiz 
 
I tillegg har Marte Hovatn (ansatt), Jan Hedenstad (kontrollkomiteen), Mette Gundersen (gruppeleder frem 
til oktober 2021), Jan Oddvar Skisland (ordfører) og William Wathne (februar - oktober) og Ingrid Westavik 
(oktober - februar) fra AUF deltatt på styremøter.  
 
Styret har i årsmøteperioden hatt åtte styremøter. Noen av disse har vært digitale, og noen fysiske. 
 
AU: 
Helge Stapnes 
Tore Mydland 
Anna Charlotte Larsen (februar- april)  
Marit B. Grimsrud (fra april) 
Marte Hovatn (ansatt) har også deltatt på møtene.  
 
AU har siden årsmøtet 2021 hatt ni møter.  
 
Aktivitet:  
På grunn av smittesituasjonen hadde vi på våren digitale medlemsmøter på Teams. Det første møtet 
handlet om kvinnehelse. Innledere var Elisabeth Swärd (Sanitetsforeningen) og Anita Paulsen (SSHF). Møte 
i april hadde rusreformen som tema. Dagfinn Haarr, Hedda Foss Five (ordfører, Skien) og Kenneth 
Arctander Johansen (brukerorganisasjonen RIO) var innledere. Maimøtet handlet om byvekstavtalen i 
Kristiansand.  
 
På høsten hadde vi to fysiske møter. Det første møtet var en evaluering av valgkampen, samt presentasjon 
av ny gruppeleder og politisk rådgiver. Årets siste møte hadde status på folkeavstemning og budsjett som 
tema.  
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På grunn av pandemien har det ikke blitt laget noen nye episoder av podkasten «Politikk & sånt», men det 
planlegges nye episoder i 2022.  
 
Kai Steffen Østensen, Benedicte Nordlie, Kjerstin B. Danielsen og Semir Mujkic har avholdt tre digitale 
politisk tirsdagsprater.  
 
I løpet av 2021 har vi hatt to informasjonskvelder for nye medlemmer. På det digitale møtet i april var 
Jonas Gahr Støre innleder. I oktober avholdt vi et fysisk møte hvor Helge Stapnes, Kenneth Mørk og Marit 
Grimsrud innledet.  
 
Organisasjon: 
Marte Hovatn har vært ansatt i en 60 % stilling som partimedarbeider. Under valgkampen ble 
stillingsprosenten økt til 100 %.  
 
Vi hadde per 31. desember 641 medlemmer, hvorav 81 står som ubetalte.  
 
Frikjøpte politikere: 
Jan Oddvar Skisland, 100% ordfører 
 
Jan Erik Tønnesland, organisasjonsutvalget 
Åse Løvdal, oppvekstutvalget 
Alason, arbeid og inkluderingsutvalget 
Bjørn Egeli, kulturutvalget 
Alle disse er frikjøpt med 30% som hovedutvalgsledere 
 
Jannike Arnesen 
Trond Blattmann 
Disse to er frikjøpt 30% i by og stedsutviklingsutvalget 
 
Kenneth Mørk, gruppeleder, 47% frikjøpt. 
  
Nasjonale- og internasjonale verv:  
Kari Henriksen er stortingsrepresentant, fjerde visepresident på Stortinget og visepresident i OSSE. Mette 
Gundersen er representant i Europarådets kommunalkongress.  
 
Valget 2021 og valgkampen: 
Vi brukte mye av perioden mai - september til valgkamp. Her er det laget en egen evalueringsrapport. 
Valget gikk vår vei, og vi fikk en regjering utgått fra AP og SP.  
 
Kai Steffen Østensen ble utnevnt som politisk rådgiver i Helse- og omsorgsdepartementet og Mette 
Gundersen ble utnevnt som statssekretær i Samferdselsdepartementet.  
 
Økonomi:  
Årsregnskapet for 2021 viser et overskudd på 37 565 kr.  
 
Styret anbefaler det fremlagte årsregnskapet godkjent. Styret kjenner ikke til noen forhold av viktighet for 
å bedømme Kristiansand Arbeiderpartis stilling og resultat som ikke fremgår av regnskapet og balansen 
med noter. Årsregnskapet gir derved et rettvisende bilde av inntjening, likviditet og finansielle stilling. Det 
er etter regnskapsårets utgang ikke inntrådt forhold som etter styrets syn har betydning ved bedømmelse 
av regnskapet. Årsregnskapet er satt opp under forutsetning av fortsatt drift.  
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Sak 2b: Årsberetning for Arbeiderpartiets bystyregruppe 2021 

Bystyregruppa har lagt bak seg et utfordrende år på mange måter, men også et år hvor vi har satt solid 
avtrykk rundt oss. Bystyregruppa har jobbet godt, både i hovedutvalg og øvrige styrer/utvalg, og i 
bystyresakene, men det er ikke til å legge skjul på at det har vært et svært krevende år. 
 
Pandemien har lagt en del demper på arbeidet, da mange fysiske møter har vært erstattet av digitale, noe 
som gjør mye med det sosiale og dynamikken i debatter og samlinger. Det er ikke det samme å 
argumentere bak en skjerm, som det er å ha levende debatter i bystyresalen. Bystyregruppa har også 
behov for gruppemøter hvor medlemmer og partifeller i langt større grad enn i 2021, kan delta. Det gjør 
oss bedre rustet for det politiske arbeidet, og det gir flere perspektiver i mange saker som vi ikke vil være 
foruten. Vi gleder oss virkelig til å kunne åpne opp for fullt igjen. 
 
Bystyregruppa har store deler av året fungert som i 2020, men en stor endring har vært at Mette 
Gundersen har fått en viktig posisjon i regjeringsapparatet som statssekretær i samferdselsdepartementet, 
og som følge av det har Kenneth Mørk tiltrådt som gruppeleder.  
 
Arbeiderpartiet har fortsatt følgende ledere i hovedutvalg: 
Formannskap:   Jan Oddvar Skisland 
Næring og eierskap:  Jan Oddvar Skisland  
Oppvekst:   Åse Løvdal 
Kultur:    Bjørn Egeli 
Organisasjon:   Jan Erik Tønnesland 
Arbeid og inkludering: Abdullahi M. Alason 
 
Medlemmer i utvalg: 
Valg og honorar:  Jan Oddvar Skisland 
Formannskap:   . 
Næring og eierskap:  . 
Oppvekst:   Dagfinn Haarr 
Helse:    Dalmar Shirwac og Paul M Lunde (ny) 
By og sted:   Trond Blattmann og Jannike Arnesen 
Organisasjon:   Adriana Ruiz og Monika Hagen 
Kontrollutvalg:  Terje Næss og Cay Nordhaug 
Havnestyre KF/IKS:  Eirik D. Langeland 
 
I år, som i fjor, har det vært krevende å holde på flertallet. Da vi mistet budsjettflertallet i 2020, var det 
Venstre som kom oss til unnsetning og ga oss nødvendig støtte for å få flertall for vårt budsjett. Gjennom 
året som har gått har det vært flere foranledninger som en kanskje i etterkant burde vært mer 
oppmerksom på, men som følge av særlig to saker, mistet vi både budsjettflertallet og grunnlag for 
sentrum-venstre koalisjonen. 
 
I saken om havn, og utbygging av kai 36, ble det av Kristiansand Havn lagt inn midler til å ruste opp 
kaifronten og bygge ut kaimeter i budsjettet for Kristiansand havn IKS. I vår samarbeidsavtale i sentrum-
venstre koalisjonen hadde vi en formulering om at ytterligere investeringer eller arbeider ikke skulle 
iverksettes på Kongsgård/Vige i valgperioden, men det har ikke blitt problematisert hva ordlyden 
«ytterligere» betød. Investeringen var et gammelt vedtak, en gammel investering som ble tatt frem av 
havnestyret av den grunn og vedtatt.  
 
Det var umulig for oss å be ordfører som øverste organ i representantskapet, overstyre et interkommunalt 
selskap og deres lovlige fattede vedtak. Som følge av dette, valgte partiene MDG, SV, Folkelista og 
uavhengige å bryte samarbeidet.  
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Reversering av kommunereformen, oppløsning av Kristiansand Kommune tilbake til Kristiansand, Søgne og 
Songdalen, var den andre saken som har vært krevende, og som har gitt utslag i at budsjettflertallet flyttet 
seg. Som følge av en ganske aktiv valgkamp fra Senterpartiet, ble det gjennom en lokal aksjonsgruppe i 
Søgne, samt stortingsrepresentanter lagt opp et voldsomt løp for å få reversert kommunereformen. Vårt 
syn har vært at vi ikke ønsker å oppløse kommunen, men på tidspunktet hvor reversering virkelig kom frem 
i offentligheten så oppfattet vi et ganske klart flertall for å gå rett på folkeavstemning- som etter vårt syn 
ville være svært uheldig. Gjennom å jobbe for å få nødvendig informasjon på plass, fikk vi en dreining fra å 
gå rett til folkeavstemning, til å skrote hele initiativet og bevare storkommunen.  
 
I forkant av prosessen ble vi møtt med det vi opplevde som ultimatum av to uavhengige representanter i 
samarbeidskonstellasjonen, som valgte å bryte samarbeidet i forkant av budsjettarbeidet som en 
konsekvens av at vi ikke kunne imøtekomme kravet om å støtte en folkeavstemning. 
 
Disse begivenhetene har gjort at vi står uten budsjettflertall, og uten en fungerende koalisjon. Vi mener 
likevel at det har vært avgjørende viktig for vår egen integritet og lojalitet til eget program og fremste 
folkevalgte. Slike ting har man kunnet se på måter å håndtere, men det ville vært umulig å både instruere 
ordfører ovenfor havna, så vel som å gå imot egen programforpliktelse overfor storkommunen.  
 
Vi har tatt et initiativ til å samle samarbeidspartiene igjen for å se hvordan samarbeidet kan se ut videre i 
perioden, hvordan vi kan få flertall for våre prioriterte saker og hvilke saker vi bør prioritere som 
samarbeidspartier. Det vil bli gjennomført så fort antallsrestriksjonene opphører. Budsjettflertallet 
derimot, antas å forbli borgerlig ut perioden. 
 
Vårt budsjettforslag ble som kjent ikke vedtatt, men alle verbalforslag uten økonomisk konsekvens ble 
vedtatt, og vi ser mange muligheter for å få til flere av våre prioriteringer ved flere anledninger i 2022. 
Dette bygger videre på de fire store satsingene innenfor:  
 

• Klima og miljø 

• Fattigdomsbekjempelse og forebygging av utenforskap 

• Bydeler og frivillighet 

• Flere i arbeid 
 
Bystyregruppa er bredt sammensatt og har stor samlet kompetanse. Vi har stor grunn til å være stolte av 
våre folkevalgte i utvalg, råd og styrer. Vi ser frem til å sette vårt preg på Kristiansandspolitikken i 2022. 
 
 
Kenneth Mørk, på vegne av bystyregruppa 
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Sak 2c: Årsberetning fra seniorgruppa 2021 

I anderledesåret 2021 har seniorene også prøvd å samles under de rådende begrensninger og muligheter. 
 
24. juni samlet 39 seniorer seg på Scandic Dyreparken, og da hadde vi ikke sett hverandre på en stund. Det 
ble sang og musikk, valgkampinformasjon, god mat og nytt styre oppnevnt: Eva Skau, Bjørg Olsen, Gro 
Monsen Høiby, Elfie Dørum. I løpet av høsten er også Leif Lyngø blitt en del av styret. 
 
26. august samlet vi oss igjen, 28 spreke seniorer. Denne gang fikk vi låne restauranten i Kilden, og med 
utsikt til havet sang vi våre kampsanger ved hjelp av Siggi og Terje. Valgkampinfo fikk vi av styreleder Helge 
Stapnes og oppfordringer til å stille på stand v/ Marthe. 
 
Torsdag 7. oktober samlet vi 35 nysgjerrige medlemmer i våre nye lokaler. Kari oppdaterte oss om status 
på Stortinget og Mette informerte om Byvekstavtalen. Gruppa har innført en ny tradisjon som går ut på at 
enkeltmedlemmer presenterer seg for gruppa, «alle kjenner noen av oss, ingen kjenner alle av oss», og slik 
får vi mye flotte historier om medlemmenes aktiviteter og arbeide i jobb, partisammenhenger og i livet 
ellers. 
 
20. oktober arrangerte AP velkomstkveld for nye medlemmer, og der deltok også flere av våre «gamle» 
medlemmer. 
 
Torsdag 4. november samlet vi 33 seniorer på partikontoret igjen, og vi sang og sang. Dagfinn tok oss 
gjennom sitt tema: Eldre og sunn aldring - med sin eminente evne til å få oss til å både «gråte og le» . Hans 
innledning om hvordan sikre at flest mulig seniorer kan leve lengst mulig og stemme Arbeiderpartiet, 
gjorde oss godt. Åse, Kari og Gro fortalte om sin tilknytning til partiet og betydningen for deres liv. 
 
7. desember med litt frafall, var 19 seniorer på julekonsert i Kilden og avsluttet med julegrøt hos 
Bymisjonen, som Eva hadde organisert så flott nok en gang. 
 
Mange deltok i valgkampen, mange temaer har vært oppe til drøfting, nysgjerrigheten til seniorene er stor, 
- vi fortsetter med ny glød inn i 2022. 
 
Vi prøver å holde kontakt med seniorene ved å bruke Facebook, og Marte sender i tillegg ut sms til alle 
medlemmer over 60 år. Vi ser at vi får medlemsforespørsler til gruppa fra andre kanter av landet. Disse 
sjekker vi ut på medlemskap, før de eventuelt gis tilgang. 
 
Økonomioversikt: Pr. 31.12.2021 har gruppa kr. 15.012.- til disposisjon. 
 
 
Styret i Seniorgruppa 
Eva Skau, Bjørg Olsen, Gro Monsen Høiby, Leif Lyngø, Elfie Dørum 
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Sak 3: Regnskap for 2021 
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Sak 6: Årsmøteforslag 

Forslag 1: Ta vare på unge talenter 

Forslagsstillere: Jannike Arnesen, Kenneth Mørk og Jan Oddvar Skisland 

Mer enn noen gang ser Kristiansand Arbeiderparti behovet for å ta vare på, fremme og utvikle unge talenter i 

politikken. Det er et behov for å ruste unge som ønsker å engasjere seg i politikk med en større verktøykasse enn de 

kanskje har i dag. Vi vet at de som kommer inn i politikken gjennom ungdomspartiet blir møtt med åpne armer og en 

god skole og på mange måter må det være den fineste inngangsporten som finnes. Men samtidig så mener 

Kristiansand arbeiderparti at det finnes et tomrom mellom AUF og partiet som er hensiktsmessig å fylle. Vi tror det 

skaper engasjement og vi tror det kan være med på å styrke rekrutteringen til vår bevegelse. 

 

Kristiansand Arbeiderparti bevilger 100 000,- av budsjettet til opprettelsen av et slikt initiativ/talentskolering, som 

skal gå til skolering innen grener som ideologi, medietrening, skrivekurs, politisk strategi og analyse. Styret i 

Kristiansand Arbeiderparti får i oppdrag å utforme en skoleringsplan. Den bør inneholde arbeidskrav som utfordrer 

og engasjerer og være over flere samlinger. Vi har mye historie og kompetanse i våre rekker, og både lokale, 

regionale og sentrale ressurser kan og bør benyttes i et slikt initiativ. 

 

Initiativet evalueres neste årsmøte.  

Styrets innstilling: Årsmøtet støtter intensjonen i forslaget, og gir styret fullmakt til å ta stilling til økonomien i dette, 

etter at de konkrete planene er vedtatt. Styret orienterer medlemmene om status når dette er klart.  

 

Forslag 2: Videreforedling av CO2-utslipp fra Returkraft 

Forslagsstiller: Knut Henriksen 

 

Returkraft AS er en betydelig kilde til utslipp av CO2 i Kristiansand. Kristiansand Arbeiderparti vil arbeide for at 

Returkraft vurderer ombygging av anlegget fra forbrenning til forgassing av avfallet. Dette vil muliggjøre produksjon 

av metanol i tillegg til elektrisitet og varmtvann. På den måten vil utslipp av CO2 fra anlegget opphøre. 

Metanol (tresprit) er en salgbar væske som i økende grad benyttes som innblanding i drivstoff til transport.  

I Amsterdam bygges nå et anlegg med samme behandlingskapasitet som Returkraft. Anlegget heter Advanced 

Methanol Amsterdam AMA. Anlegget skal produsere metanol fra avfall for innblanding i drivstoff, for på den måten 

møte målene i Renewable Energy Directive RED II. 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget. 

 

Forslag 3: Oppgjør med rasismen 

Forslagsstiller: Mona Dia 

Det siste året har avslørt hvor omfattende rasisme er i verden og i Norge. Rasisme gjennomsyrer samfunnet, og 

hudfarge har betydning for hvilke muligheter man har i livet.  

I Norge har politiet fått kritikk for å forskjellsbehandle minoriteter. Mange opplever å bli stoppet av politiet uten å 

forstå hvorfor, og minoritetsungdom stoppes ofte og sjekkes av politiet. Et tiltak for å forhindre at politiet ikke 

stoppet folk på bakgrunn av fordommer eller rasisme er en kvitteringsordning. Denne ordningen vil ta utgangspunkt i 

at politiet må registrere hvem de stopper, hvor og hva slags kontroll det er. Et slikt system vil bidra til at politiet blir 
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bevisst på etnisk profilering. Kvitteringen for kontrollen vil også kunne brukes for at en kan ha et bevis på at man har 

blitt utsatt for diskriminering av politiet.  

I tillegg opplever de med minoritetsbakgrunn hets og trakassering som er rasistisk motivert. Dette skjer i alle 

arenaer, men er særlig tydelig på nett. Det bør innføres en lov som ansvarliggjører formidlere av netthets. Ved å 

tillate hatefulle ytringer medvirker man til trakassering. Videre bør politiet få flere ressurser til å bekjempe 

hatkriminalitet.  

Et annet viktig aspekt ved diskriminering som skjer i norsk offentlig rom er utelivsdiskriminering. Nesten annenhver 

person med minoritetsbakgrunn blir nektet inngang på ulike utesteder, noe som gir en følelse av utenforskap og er 

personlig nedverdigende for dem det gjelder. Ingen personer skal føle at de er mindre verdt på grunn av deres 

etnisitet, og alle skal ha samme muligheter til å nyte landets uteliv. 

Arbeiderpartiet og den sosialdemokratiske bevegelsen er tuftet på ideen om at alle mennesker er like mye verdt og 

har rett til de samme mulighetene. Vi skal aldri akseptere rasisme. Vår politikk må derfor legge til rette for å 

bekjempe rasisme og fordommer.  

Kristiansand Arbeiderparti vil:  

• Øke statsstøtten til antirasistiske organisasjoner  

• Styrke undervisningen om netthets både på grunnskolen og videregående  

• Styrke undervisningen om netthets i lærer- og politiutdanningen  

• At kommuner skal få ressurser til å tilby kurs om rasisme og strukturell rasisme for ansatte i kommunen  

• At jobbsøknader i det offentlige skal være anonyme frem til innkalling til intervju  

• Innføre et kvitteringssystem i politiet som går ut på at man får en kvittering der det opplyses om hvem som er 

stoppet, hvor og hva slags kontroll det er 

• Opprette flere hatkrimgrupper i politiet og øke bemanningen mot hatkriminalitet kraftig  

• Det skal økes antall kontroller for å avdekke utelivsdiskriminering  

• Innføre et nytt og strengere nasjonalt prikksystem for utesteder  

• Utesteder skal miste skjenkebevilling ved funn av diskriminering eller rasisme  

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget. 

 

Forslag 4: Forbud mot fyrverkeri  

Forslagsstiller: Mona Dia 

Slik praksisen med fyrverkeri er i dag, er det mange dyr og mennesker som blir skadelidende hvert år. Mange 

forholder seg ikke til det tillatte tidsrommet for oppskyting av fyrverkeri, som er mellom kl. 18.00 på nyttårsaften og 

kl. 02.00 1. nyttårsdag. Det blir derfor vanskelig å skjerme dyr og mennesker som påvirkes negativt av dette. 

En studie fra Norges miljø- og biovitenskapelige universitet (NMBU), viser at så mange som 23 prosent av de 5000 

hundene i studien reagerte negativt på fyrverkeri, og har en mild til alvorlig form for lydfobi. 

Det er for mange nordmenn som også ha traumer, enten fordi de har opplevd det før de kom til Norge eller f.eks. de 

som var på Utøya 22. juli. Det at disse menneskene skal måtte oppleve traumene på nytt, bli redde av lyden av 

fyrverkeri osv er noe vi bør gjøre noe med. 

Hvis vi ser til nabolandet vårt, Sverige, har flere kommuner tilbud om alternativ feiring med lysshow som sparer 

mennesker, dyr og miljøet fra skader.  
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Det er finnes andre erstatningsmuligheter for fyrverkeri, og Kristiansand AUF mener droneshow er en flott erstatning 

for dette.  

Kristiansand Arbeiderparti vil at:  

• Det skal innføres et forbud mot fyrverkeri i hele landet 

• Fyrverkeri kan erstattes med droneshow 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget, men foreslår en alternativ formulering, som erstatter 

kulepunktene: Kristiansand Arbeiderparti vil at det skal innføres et forbud mot bruk og salg av fyrverkeri i hele 

landet.  

 

Forslag 5: Høyere strafferamme for voldtekt 

Forslagsstiller: Mona Dia 

I 2019 ble det registrert 1525 anmeldelser for voldtekt. Det er i tillegg svært mange mørketall, og mange barn og 

unge tør ikke å anmelde fordi gjerningspersonen er familiemedlem eller en nær person. Problemet i dag er at mange 

av anmeldelsene blir henlagt, samt er strafferammen svært lav for de som straffes for voldtekt. Det er et reelt 

problem i Norge at strafferammen for voldtekt og grove anklagelser ligger på samme strafferamme. Mennesker som 

voldtar andre, skaper en frykt og traumer for offeret resten av livet, men fengsles «inntil 10 år» jf. straffeloven § 291.  

Kristiansand AUF mener strafferammen for voldtekt bør økes, slik at den allmennpreventive effekten effektiviseres 

og at det skaper en mye høyere terskel for å begå dette lovbruddet.  

Kristiansand Arbeiderparti vil at: Strafferammen for voldtekt skal økes til «inntil 21 års forvaring». 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget om å forhindre voldtekt og seksualisert vold. Styret arbeider videre 

med forslaget og ser forslaget i sammenheng med andre prosesser som foregår på dette området.  

 

Forslag 6: Kollektivt medlemskap i Norsk folkehjelp 

Forslagsstiller: Nils Vidar Engelien 

Det foreslås at Kristiansand Arbeiderparti melder seg kollektivt inn i Norsk Folkehjelp Kristiansand. Det kollektive 

medlemskapet koster kr. 6,27 pr. medlem. Dette beløpet indeksreguleres. En kan melde seg inn med det antall 

medlemmer en selv ønsker. 

Begrunnelse: 

• Norsk Folkehjelp er fagbevegelsens og arbeiderbevegelsens humanitære solidaritetsorganisasjon og det er viktig 

å styrke båndene mellom alle deler av venstresida i norsk politikk, noe som blant annet kan gjøres ved et 

kollektivt medlemskap. 

• Et kollektivt medlemskap er også med på å styrke lokallaget som kun finansieres ved hjelp av deler av 

medlemskontingenten som innbetales sentralt og egen inntektsbringende virksomhet, så som sanitetsvakter ved 

ulike arrangement og andre oppdrag laget klarer å få. 

• Ytterligere opplysninger om hva Norsk Folkehjelp er både sentralt og lokalt vedlegges. 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas.  
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Forslag 7: Gratis fritidsaktiviteter for alle barn og ungdom 

Forslagsstiller: Adriana Ruiz  

Vi vet at Kristiansand ligger godt over landsgjennomsnittet når det gjelder barn som vokser i lavinntektsfamilier. 

Utfordringer knyttet til dette er ikke begrenset til familiens økonomi, men utvider seg til familiens tilhørighet til 

samfunnet samt barn- og ungdoms livskvalitet. Det er økende andel familier som ikke har anledning til å sende barn 

og unge til fritidsaktiviteter på grunn av den økonomiske belastingen dette medfører.  

I det siste årene har vi sett konsekvensene av dette, og det er alvorlig.  Trendrapporten Ungdom og kriminalitet i 

Kristiansand, viser at antall ungdom registrert for lovbrudd har økt betydelig de siste årene. Rapporten også viser at 

vinningskriminalitet, vold, alkohol inntak og narkotikabruk har økt de siste årene. Samme rapport viser en 

sammenheng mellom kriminalitet og ungdom som sliter med psykisk helse, mobbing, trakassering, lite mestring og 

utenforskap.  

En slik problematikk krever en pragmatisk løsning og tidlig innsatt, slik Island gjorde i begynnelsen av 2000- tallet. 

Ved å tilrettelegge for at alle barn og ungdom i landet fikk gratis tilgang til fritidsaktiviteter. Som følge av dette, 

vitnet Island til høyere livskvalitet blant barnefamilier og ungdom og en stor nedgang i antall lovbrudd, narkotikabruk 

og andre form for kriminalitet. Denne politikken har blitt nå iverksatt i 20 år og blitt en del av den islandske 

modellen. 

Kristiansand kommune er en familievennlig kommune. Vi jobber målrettet for å skape en inkluderende by der alle 

mennesker har lik tilgang til tjenester og aktiviteter. Det er derfor at Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• Senke terskelen for at barn og ungdom deltar i ulike fritidsaktiviteter uten at det går på familiens økonomi ved å 

subsidiere kontingenten for fritidsaktiviteter 

• Øke støtte til kulturorganisasjoner, frivilligheten, ungdomsklubber og idrettslag slik at de kan selv tilrettelegge 

for at flere barn og unge deltar i fritidsaktiviteter 

• Senke terskelen for at barnefamilier kan benytte seg av kommunens tilbud og tjenester 

• Tilrettelegge for at flere barn og unge utforske ulike fritidsaktiviteter 

• Skape et fond der foreldre kan søke dersom det er behov for å kjøpe utstyr for at barna kan delta i 

fritidsaktiviteter 

• Bistå frivilligheten til å formidle tilbudet til barnefamilier 

• Forsterke kultur og idrettsaktiviteter i alle bydeler 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas. 

 

Forslag 8: Øke grunnbemanningen for å skape en heltidskultur 

Forslagsstiller: Adriana Ruiz 

Kommuner i Norge strever med høyt sykefravær og høy andel ansatte som jobber deltid. En stor andel ansatte i 

kommunalsektor foretrekker å jobbe deltid fordi det er for belastende å jobbe i en 100 % stilling. Kommunen som 

arbeidsgiver må sørge for gode arbeidsforhold og et helsefremmende arbeidsmiljø slik at det skapes en bærekraftig 

heltidskultur i kommunen. 

Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• Legge til rette for økt grunnbemanning, særlig i helse og sosialsektor og i oppvekstsektor 

• Øke bevisstgjøring og engasjement i heltidskultur blant ledere 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas. 

https://www.kristiansand.kommune.no/contentassets/6e75c9e7f83e494e854c642c3078fb73/kristiansand-kommune---trendrapport-2019.pdf
https://www.kristiansand.kommune.no/contentassets/6e75c9e7f83e494e854c642c3078fb73/kristiansand-kommune---trendrapport-2019.pdf
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Forslag 9: Øke innsatsen i kampen mot vold i nære relasjoner 

Forslagsstiller: Adriana Ruiz 

Vold i nære relasjoner har hatt en økende tendens de siste årene. Det omfatter ulike former, som kan variere fra 

psykisk til psykisk vold og i de verste tilfelle kan til og med utvikle seg til partnerdrap. Som et fenomen kan vold i 

nære relasjoner være usynlig, men i mange tilfeller mangler nok kompetanse og virkemidler for å håndtere 

situasjonen. Dette gjør at i 71 % av alle partnerdraps tilfeller i Norge, har volden blitt registrert fra før, uten at det 

har blitt fulgt opp.  Det er derfor viktig å øke innsatsen i kampen mot vold i nære relasjoner ved å tilrettelegge for 

bedre samarbeid mellom organisasjonene som jobber mot dette, krisesenteret, sykehusene og politiet.  

For å avskaffe vold i nære relasjoner trenger vi en tversfaglig innsats, økt kompetanse og økt finansiering.  

Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• Kommunene har et oppdatert planverk for sitt voldsarbeid, hvor forpliktelser gjennom Istanbuls-konvensjonen 

og krisesenter loven blir tydelige. 

• At det opprettes en tversfaglig arbeidsgruppe for å adressere vold i nære relasjoner 

• Øke kompetanse om vold i nære relasjoner blant ansatte 

• At kommunens voldsarbeid har et likestillingsperspektiv, som tilnærme seg alle aldersgrupper og 

befolkningsgrupper inkl. minoriteter  

• At Krisesentrene og tjenesteapparatet får rammer til å intensivere voldsarbeidet til spesielt risikoutsatte voksne.  

• At Kristiansand kommune innfører TryggEst modellen  

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas. 

 

Forslag 10: Sikkerhet og beredskap 

Forslagsstiller Runar Hartvigsen 

Regjeringen har opprettet Totalberedskapskommisjonen, som bl.a. skal se på «betydningen av teknologisk utvikling, 

herunder digital sikkerhet, utviklingen av den sikkerhetspolitiske situasjonen, globalisering, urbanisering og 

klimaendringer».  

Den skal også vurdere hvilke «felles planforutsetninger som skal legges til grunn for forsyningssikkerheten, herunder 

innenfor digitale tjenester, kraft og verdikjeden for mat».  

I dagens usikre internasjonale situasjon, med fare for krigshandlinger i Europa, er arbeidet som regjeringen har satt i 

gang svært viktig. Og det haster.  

Kristiansand Arbeiderparti er opptatt av at det skapes trygghet omkring sentrale samfunnsinteresser, slik at 

innbyggernes behov for sikkerhet ved en eventuell nødsituasjon ivaretas. 

Kommisjonen bør se på systemet for varsling ved hendelser som setter liv- og helse i fare. I en krisesituasjon for 

landet, vil med stor sannsynlighet internett og databaserte kommunikasjonskanaler lett kunne settes ut av spill ved 

fysisk ødeleggelse, hacking m.v.. Dette vil bl.a. gjøre varsling og kommunikasjon mellom ulike offentlige instanser, 

geografiske områder og med befolkningen m.m. utfordrende. Systemer knyttet til digitale løsninger som internett, 

telefoni, radio- og tv-sendinger og navigasjon vil være svært utsatt.  

I løpet av de siste ti-årene har vi gjort Norge mer sårbar ved å legge ned f.eks. FM-båndet og navigasjonssystemet 

Loran-C, og erstatte analoge systemer med digitale løsninger, herunder satellittbasert kommunikasjon, som i 

utgangspunktet vil være adskillig mer truet i en internasjonal krisesituasjon. En bør også vurdere hvordan en 
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eventuell mangel på elektrisk kraft over lengre tid, eller i et avgrenset større område, vil slå ut, dersom det meste av 

privat og offentlig transportsektor om noen år er elektrifisert. 

Sivilforsvaret har ansvaret for Sivilt beredskap, herunder landets tilfluktsrom, med en frist på 72 timer til å gjøre 

tilfluktsrommene tilgjengelig for befolkningen. De fleste tilfluktsrom har ikke vært i bruk de siste 25-30 år, eller er i 

liten grad vedlikeholdt, som en følge av tanken om at den «kalde krigen» var over. Med dagens teknologi tar det 

adskillig kortere tid en 72 timer fra en eventuell trussel observeres til den kan bli en realitet.  

Kristiansand Arbeiderparti ber om at det foretas en grundig og rask oppdatering av retningslinjene for Sivilt 

beredskap og at landets tilfluktsrom blir prioritert, slik at de kan gi reell beskyttelse om dette skulle bli nødvendig. 

Vi ser med forventning frem til resultatet av kommisjonens arbeid og vil understreke at arbeidet med sikkerhet og 

beredskap bør skje kontinuerlig og involvere alle nivå og sektorer i vårt samfunn. 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget. 

 

Forslag 11: Bedre støtte til dem som ikke kan ta selvtester på egenhånd 
Forslagsstiller: Øyvind Mjøs  

Nå ser det ut til at Norge og flere land er i en ny fase hvor vi kan se en slutt på pandemien i nær fremtid. Flere har 

blitt vaksinerte, og det er færre som blir alvorlig syke nå enn tidligere. Nå vil testing være svært viktig å gjennomføre 

for å sikre at det vil være mindre smitte mellom folk og unngå sterk belastning på vårt helsevesen i tiden fremover. 

Men det å la innbyggere i landet teste seg selv byr på noen utfordringer. Det er ikke alle som har like muligheter til å 

teste seg selv slik som andre mennesker. For eksempel vil blinde og svaksynte ha utfordringer med å få bekreftet om 

de er smittet ved bruk av hurtigtester. Testene som blir tatt i bruk i Norge er ikke utformet med tanke på 

universalbruk og deres bruksanvisninger er ikke skrevet med blindeskrift. I Norge er det mer enn 9000 mennesker 

som er blinde. Det er viktig at kommuner i Norge kan tilby dem hjelp med å få gjennomført hurtigtester og få vite 

resultatet av dem. Det er flere blinde og svaksynte mennesker i Norge nå som må vente lenge eller ikke får hjelp 

med hurtigtestene, da det er lange køer for å få hjelp med egentestene.  

Dette må vi gjøre noe med! Det er de som får hjelp av familie og venner, men hva med dem som er ensomme eller 

bor langt unna kjente og kjære? Som parti må vi være tydelig på at folk skal få hjelp når de har et behov for støtte, 

og felleskapet skal se den enkelte person. Vi har et ansvar som samfunn med å sikre folk trygghet, og ingen skal føles 

seg til bry når de trenger hjelp!  

Kristiansand Arbeiderparti vil at: 

• Norske myndigheter skal prioritere å se etter muligheter for å få plass bruk av universelle utformede hurtigtester 

i Norge. 

• Norske myndigheter skal arbeide for at andre land skal få tilgang på universelle utformede hurtigtester. 

• Kommuner må prioritere å sikre at de som ikke kan gjennomføre en hurtigtest for Covid-19 får støtte slik at de 

kan gjennomføre testen ved mistanke om smitte. 

• Statlige myndigheter skal være tilgjengelig med økonomisk, rådgivende og annen nødvendig støtte til 

kommunene der det er mangel på ressurser for å sikre hjelp til innbyggere som har behov for det ved 

hurtigtester. 

• Det skal også bli mer lagt til rette for at innbyggere skal få hjelp med hurtigtester på ulike språk, for å sikre at 

flere forstår og kan gjennomføre hurtigtester. 

 

Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget. 
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Forslag 12: Satsning på forskning av langtidseffektene av Covid-19 

Forslagsstiller: Øyvind Mjøs  

Covid-19 er nå på vei til å bli mindre farlig for innbyggerne i Norge som følge av at flere har blitt vaksinert med to 

eller tre doser. Men det er fremdeles noen som får alvorlige helseproblemer og plager når de nå blir smittet eller kan 

få det om de blir smittet. Samt er det flere i Norge og rundt i verden som etter to år med covid-19 rapporterer om 

helseplager, mer funksjonelle begrensninger og økt behov for helsetjenester. 

Vi vet ikke enda om hvordan helsen til de som har blitt smittet og blitt alvorlig syke vil utvikle seg i årene fremover. 

Forskning på hvordan Covid-19 rammer mennesker over lengre tid må bli prioritert! Det er grunn til å tro at flere 

mennesker vil ha utfordringer med langtidseffekter fra Covid-19 over en lengre tidsperiode. De vil ha helseplager og 

kan nå være mer utsatt for nye sykdommer. Det er også flere nå etter to år med pandemi som sliter med sin psykiske 

helse eller som vil i nær fremtid kunne ha behov for psykisk helsehjelp.  

Vi trenger mer kunnskap for å få en større forståelse om hvordan vi kan hjelpe flere av dem som vil være preget av 

pandemien i årene som kommer. Derfor må norske myndigheter prioritere å sette av midler til forskning som kan 

bidra til bedre helsetjenester og behandlinger for folk i Norge og i verden etter pandemien. Folk skal få den 

nødvendige helsehjelpen de har behov for! 

Kristiansand Arbeiderparti vil at: 
o Det skal være en prioritet for norske myndigheter å forske på mulige langtidseffekter av Covid-19. Langvarige 

helseplager hos dem som har blitt smittet med Covid-19 må bli fulgt opp med konkrete tiltak for å dempe 

plagene. 

o Det skal satses på forskning for å få bedre oversikt over hvordan pandemien har påvirket nordmenns psykiske 

helse. 

o Norge skal være ledende i internasjonalt arbeid for å sikre at flere i verden kan få medisinsk støtte for å håndtere 

langvarige effekter av covidsmitte.  

 
Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget 

 

Forslag 13: En asylpolitikk til barnas beste 

Forslagsstillere: Liv Paus Krebs, Neda Blakstad, Åse Løvdal, Kai Steffen Østensen Kenneth Mørk og Jan Oddvar 

Skisland 

Julen 2021 ble vi møtt med saker som har skapt stort engasjement, hvor mødre blir kastet ut av landet mens barna 

blir værende igjen. Sakene til Sabrin Muhammed Ali, Genet Gemedo Hensene og Mercy Fakor Awumey har skapt 

store reaksjoner, og nylig ble det vedtatt et tverrpolitisk opprop i Bergen og tilsvarende i Vestlandet fylkesting. 

Kristiansand Arbeiderparti ønsker å løfte dette frem i Agder. 

 

Når barn må skilles fra sin mor og dermed mister tryggheten og det næreste og viktigste de har, da må en stille 

spørsmål med praksis. Det er umulig for oss å sette oss inn i smerten dette påfører både foreldre og barn, og 

Kristiansand Arbeiderparti ønsker en asylpolitikk som setter barnas beste i høysetet. 

 

Vi skal ha en rettferdig asylpolitikk, men vi som arbeiderparti med våre grunnverdier kan ikke la være å utfordre når 

vi opplever urett. De som har satt livene på vent har ofte ingen mulighet for å bevise mer enn de allerede har gjort, 

men til tross tvilen kommer dem som oftest ikke til gode. Det er de innvandringspolitiske hensyn som vektlegges, 

ikke barnas beste og dermed ikke grunnloven, barnekonvensjonen eller utlendingsloven med tilhørende forskrift. 
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Dette er omtalt i Hurdalsplattformen som sier at regjeringen vil sikre at barnets beste er et grunnleggende hensyn i 

behandlingen av asylsaker som berører barn og barnets beste, og praksis skal gjennomgår når det gjelder 

vurderinger av dette. Nå må stortingspolitikerne ta grep, og sørge for å etterleve regjeringsplattformen, og sørge for 

at dette blir prioritert, for det haster. Det haster for de barna som står i fare for å miste sin mor som følge av en villet 

politikk fra norske myndigheter. Disse barna har ikke mulighet til å vente. 

 

Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• Sabrin Muhammed Ali, Genet Gemedo Hensene og Mercy Fakor Awumey får bli i Norge! 

• Stortinget straks setter i gang med den varslede gjennomgangen av praksis på asylfeltet opp mot barnets beste.  

• Vi krever at saker som berører mindreårige barn settes i bero inntil det er gjennomført en grundig gjennomgang 

av regler og praksis i disse sakene.    

 
Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget 

 

Forslag 14: En oppdrettsnæring for fremtiden 

Forslagsstiller: Kenneth Mørk  

Oppdrettsindustrien i Norge er svært stor, og gir oss store eksportverdier og økonomiske ringvirkninger i 

lokalsamfunn langs kysten. 1.4 millioner tonn laks ble solgt i 2019 og det finnes over 1100 oppdrettsanlegg langs 

kysten. Det er med andre ord en næring som gir oss arbeidsplasser, men det er også en næring som gir oss 

miljømessige utfordringer vi ikke kan lukke øynene for. 

Ifølge Naturvernforbundet er mengden laks i norske elver halvert de seneste 30 årene og villaksbestanden står i fare 

for å raderes ut. Årsakene til dette kan være mange, men det er liten tvil om at oppdrettsnæringen må ta en stor del 

av skylden. Rømt oppdrettslaks som sprer seg i fjordene, lakselus og utslipp av kjemikalier er årsaker til at 

laksebestanden forvitrer og det biologiske mangfoldet minsker. Enn så lenge er dette ikke en stor utfordring for 

Sørlandet, men vi vil også her bli møtt med ønsker om oppdrettsanlegg, og da må vårt svar være klart og tydelig i 

møte med næringen. Energibehovet pr kg ferdig laks ligger i tillegg på 6-8 kwh, noe som tilsier at det totale 

strømbehovet for oppdrettsindustrien ligger på over 8-10 twh. Dette tilsvarer om lag 7 % av Norges totale 

strømforbruk, og i møtet med kraftunderskuddet en kan se for seg i fremtiden, er dette utfordringer bransjen må 

løse. 

 

Vi vet at man gjennom å stille krav til oppdrettsnæringen, fremprovoserer endring. En endring som må til, om vi skal 

opprettholde sunne elver, laksebestand og en bærekraftig og miljøvennlig oppdrettsnæring for fremtiden. På lik linje 

som andre næringer, som omstiller seg til det grønne skiftet, kan og vil oppdrettsnæringen ta nødvendige grep, 

dersom de pålegges dette.  

 

Kristiansand Arbeiderparti vil derfor: 

• Oppdrett av laks skal skje i lukkede merder eller på land. 

• Det bør utvikles en belønningsordning for landbasert oppdrett som tar i bruk solceller i produksjonen 

 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas. 
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Forslag 15: Barn og unges psykiske helse 

Forslagsstiller: Mona Dia  

 
Alle mennesker har en psykisk helse. Det er viktig for Arbeiderpartiet å forebygge, behandle og ha et godt ettervern 

for å sikre at alle har en god psykisk helse.  

Under Covid-19 pandemien har barn og unge blitt isolert, deltatt på digital undervisning, og ikke møtt venner eller 

familie som før. Dette har medført at stadig flere unge sliter med sin psykiske helse, mange faller utenfor, føler seg 

utenfor fellesskapet og får depresjon eller andre psykiske lidelser. For Arbeiderpartiet er den psykiske og fysiske 

helsen like viktig, og vi må derfor arbeide for at barn og unge føler seg inkludert og en del av et fellesskap.  

I dag er det psykiske helsetilbudet varierende, og behandlingstid og tilbud varierer i kommuner og fylker. I 

Kristiansand faller flere ungdom utenfor, og behandler seg selv med rus. Arbeiderpartiet i Kristiansand ønsker å 

redusere disse tallene, og gjøre terskelen for å be om hjelp betydelig lavere. Kristiansand Arbeiderparti ønsker også å 

øke bemanningen innenfor den psykiske helsesektor, og ha som mål at helsesykepleier skal være på skolen hver 

eneste dag på de ulike ungdomsskolene slik at unge ikke møter en stengt dør.  

Kristiansand Arbeiderparti vil:  

• at regjeringen skal øremerke midler til å styrke den psykiske helsen i kommunene.  

• korte ned ventetiden på profesjonell psykisk helsehjelp 

• sikre at midler til forebyggende tiltak og til etablering av behandlingstilbud må fordeles over hele landet slik at 

det psykiske helsetilbudet er likt 

• at akuttilbudet i tverrfaglig spesialisert rusbehandling (TSB) og psykisk helsevern ved distriktspsykiatriske sentre 

(DPS) skal styrkes og videreutvikles 

• ha helsesykepleier på skolen hver eneste dag fra 09.00 til 15.00 

 
Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget. 

 

Forslag 16: Uttalelse om kraft 

Forslagsstiller: Cay Nordhaug og Kenneth Mørk  

Vannkrafta har gitt Norge et nærmest utslippsfritt og svært fleksibelt kraftsystem. Dette gir oss et stort fortrinn på 

vei mot fremtidens null-utslippssamfunn. Der energikrisen fører til at andre land fyrer i gang gamle kullkraftverk, har 

vi overskudd av fornybar energi.  

Industrialiseringen på starten av 1900-tallet sendte Norge rett inn i fornybaralderen hva gjelder elektrisk energi, 

nesten hundre år før klimautslipp ble et dominerende internasjonalt tema. De mektige fossefallene ble også 

grunnlaget for industrisamfunn over hele landet og starten på velferdssamfunnet vårt.  

Helt siden vi satte de mektige vassdragene i arbeid, har rimelige og stabile strømpriser vært et fortrinn for både 

privatpersoner og norsk industri. Dette er spesielt viktig for den kraftintensive industrien vår, som er verdensledende 

grønne og framtidsretta arbeidsplasser og viktige eksportinntekter. 

Vinterens energikrise er alvorlig både for oss som privatforbrukere, for næringslivet, og for den kraftintensive 

industrien. Vi er et land med overskudd av fornybar energi. Innbyggere i lokalsamfunn over hele landet har akseptert 

utbygging av kraft, i bytte mot arbeidsplasser, lys i taket og levelige strømregninger.  
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Det er en rekke årsaker til de høye strømprisene. Den viktigste, sett med norske øyne, er at de mange 

utenlandskablene fører til eksport av vannkraft og import av høye strømpriser fra land med kraftsystemer preget av 

fossil og uregulerbar kraft. Derfor er det helt avgjørende at Stortinget har stoppet utbyggingen av flere kabler, 

inkludert den omstridte NorthConnect-kabelen. Dette skjedde etter omfattende press fra fagbevegelsen.  

Hurdalsplattformen slår klart og tydelig fast at tilgang på rikelig med ren og rimelig kraft skal være et fortrinn for 

norsk industri og bidra til vekst og sysselsetting i hele landet. Dette er bra! Det er også positivt at regjeringen på kort 

tid, og for første gang i norsk historie, kompenserer privatforbrukere når prisene blir unormalt høye. Innretningen på 

kompensasjonsordningen kan fremdeles forbedres.  

Kristiansand Arbeiderparti anerkjenner derfor at den grunnleggende politiske holdningen er riktig. Men vi er 

frustrerte og bekymra. Vi krever handling. Vi står midt i en alvorlig energipriskrise. 

Årsmøte stiller derfor følgende krav for å skape trygghet om at Norge fremdeles skal være et land med overskudd av 

fornybar energi, rimelige strømpriser og konkurransedyktige rammer for industrien. 

Kristiansand Arbeiderparti krever at: 

• det tas energipolitiske grep som sikrer både privatpersoner, næringsliv og industri i Norge stabile og rimelige 

strømpriser 

• kraftbransjen snarest benytter det ekstraordinære overskuddet fra denne vinteren til å gjøre investeringer i 

opprusting og modernisering av eksisterende vannkraftverk 

• det sikres fortgang i utbyggingen av havvind på norsk sokkel og at oppdragene går til norsk leverandørindustri 

• kraftintensiv industri sikres langvarige og konkurransedyktige strømpriser 

• det gis trygghet for at staten også senere vil stille opp med kompenserende tiltak når strømprisene er unormalt 

høye 

 
Styrets innstilling: Støtter intensjonen i forslaget. 

 

Forslag 17: Oppfølging av årsmøtevedtak: Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 
 

Forslag fra styret. 

Årsmøtet 2021 gjorde følgende vedtak i forslag 12 - Fagbevegelsens Arbeiderpartilag: «Kristiansand Arbeiderparti 

tilslutter seg intensjonen i forslaget, og gir styret fullmakt til å utrede saken til årsmøtet i 2022.» 

Intensjonen i forslaget er å skape et nettverk/forum som bidrar til økt engasjement og diskusjon blant våre 

fagorganiserte medlemmer. 

Styret har behandlet saken og konkludert med følgende: 

Det er på nåværende tidspunkt ikke ønskelig å opprette nye partilag tilknyttet Kristiansand Arbeiderparti. 

Vedtektene stiller bestemte krav til hvordan et partilag skal organiseres, blant annet med hensyn til eget styre, 

økonomi etc.  

Styret foreslår som alternativ at det opprettes et eget forum i regi av Kristiansand Arbeiderparti med navnet «Forum 

for Fagbevegelsen». 

 
Styrets innstilling: Forslaget vedtas. 
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Forslag 18-25 er mottatt etter forslagsfrist 29. januar, og etter styrets behandling  

1. februar. Årsmøtet tar stilling til om forslagene skal behandles. 

 

(Forslag 18) 

Forslagsstiller: AUF 

Tog/bybane rundt Kristiansand  

Nå som vi er en stor kommune med mange innbyggere er det viktig å satse på for å bli en 
miljøvennlig kommune. Mange som bor utenfor byen har ofte jobber som krever transport inn og ut 
av byen. Særlig på bygda er busstilbudet dårlig og dyrt som fører til at mange velger å ta bilen i 
stedet. Med bilen følger det også store kostnader som drivstoff og bompenger. Det å velge bilen er 
ikke bare dyrt men også dårlig for klima. Hadde Kristiansand hatt en tog/bybane som gikk ut og inn 
av byen ville nok mange valgt dette fremfor bilen. Vi ser at i f eks Oslo og Stavanger blir dette 
tilbudet mye brukt og funker utrolig bra. Her kan man ta tog/bybane for samme billett som du 
bruker på bussen. Et godt kollektivtilbud gjør en by mer attraktiv for f eks studenter og derfor burde 
Kristiansand AUF gå inn for dette.  

Kristiansand AP vil:  

● Bystyret i Kristiansand ser på mulighetene for å bygge tog/bybane rundt i 
kommunen  

● At Kristiansand Arbeiderparti jobber aktiv for å fremme tog/bybane mulighetene i 
kommunen, og kjemper for mer miljøvennlige alternativer  

 

(Forslag 19) 

Forslagsstiller: AUF 

Fastlegekrise i Kristiansand  

I følge TV2 09.01.2022 står 1079 mennesker i Kristiansand uten fastlege. Det er en alvorlig 
situasjon, og presser på en allerede svært presset helsevesen. Det er per nå ingen ledige fastleger, 
og ventelistene er lange. Tillitsvalgt for kommunale leger i kristiansand uttalte at situasjoner gjør 
han svært bekymret. Dette fører til et dårligere helsetilbud, og ikke minst at presset på både 
fastlegene og legevakten øker betydelig. De seneste årene har leger bare 
fått flere oppgaver, men de mangler alt for mange folk. Dette kan også føre til at noen velger 
private leger, noe som kun er et tilbud for de som har råd til å betale seg inn. 
Allmennlegeforeningen har uttalt at for å få dekket behovet trenger Kristiansand og ansette minst 8 
nye fastleger.  

Kristiansand AP vil:  

● At sykehusene skal ta tilbake de oppgavene som nå er gitt til fastleger, så de kan bruke 
mindre tid på rapporter og mer tid på pasienter  

● Øke sykehusbudsjettet slik at problemet ikke bare flyttes  

● Ansette flere helsepersonell ved sykehus, og prioritere økningen av fastleger hvert eneste år 
frem til man har når målet om antallet fastleger 
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(Forslag 20) 

Forslagsstiller: AUF 

Gratis lunsj på alle skoler i Kristiansand  

Vi vet at mette barn, lærer best. Vi vet også at ikke alle barn og unge får med seg en god næringsrik 
lunsj med seg på skolen. Det å gå en hel skoledag uten flere måltider skadelig både for læringen 
men også for elevenes helse. Det å sørge for at alle elever får i seg den nødvendige maten er også 
det nest beste tiltaket for å redusere ulikheter innad i skolen. Det er viktig at maten som serveres er 
næringsrik og variert, det er nemlig det som gjør at barn og unge klarer å lære best.  

Kristiansand AP vil:  

• At alle skoler under kommunens regi skal tilby alle elever en sunn og næringsrik lunsj i tråd 
med rådene til helsemyndighetene 

  
 

(Forslag 21) 

Forslagsstiller: AUF 

Ja til den nye storkommunen  

I 2020 ble Kristiansand kommune formelt en ny kommune etter at Kristiansand, Søgne og Songdalen 
ble slått sammen. Det har vært store diskusjoner om å løsrive Søgne og Songdalen fra Kristiansand. 
Flere partier har jobbet aktivt for å løsrive kommunene, og noen av signalene som er sendt fra 
regjeringen har vært at dette er kostnader som vil bli dekket av dem. Likevel, dette er kostbart og 
kommer til å skade kommunene i lang tid fremover. Det vil forsinke utvikling i kommunen, og det vil 
mest av alt gå ut over de som trenger kommunen mest, og barn og unge som skal vokse opp i denne 
kommunen.  

Kristiansand AP vil:  

• Bevare nye Kristiansand Kommune 

 

(Forslag 22) 

Forslagsstiller: AUF 

MER TIL HELSESYKEPLEIERE  

Kristiansand AUF mener at bystyregruppa skal øremerke penger til helse sykepleiere på 
ungdomsskolene i Kristiansand. Folk møter en lukket dør når de trenger hjelp, nettopp fordi helse 
sykepleierne ikke er på skolen/at det ikke er nok. Etter pandemien har det blitt mye lengre køer og 
folk sliter åpenbart mer enn før pandemien. Derfor er det ekstra viktig at vi gjør dette så fort som 
mulig, enn at det skal gå lang tid før det skjer noe.  

Kristiansand AP mener:  

● Bystyregruppa skal budsjettere mer til helse sykepleiere på ungdomsskolene i 
Kristiansand.  
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(Forslag 23) 

Forslagsstiller: AUF 

FORBUD MOT FYRVERKERI  

Slik praksisen med fyrverkeri er i dag, er det mange dyr og mennesker som blir skadelidende hvert 
år. Mange forholder seg ikke til det tillatte tidsrommet for oppskyting av fyrverkeri, som er 
mellom kl.18.00 på nyttårsaften og kl.02.00 1.nyttårsdag. Det blir derfor vanskelig å skjerme dyr 
og mennesker som påvirkes negativt av dette. 
En studie fra Norges miljø- og biovitenskapelige universitet (NMBU), viser at så mange som 23% av 
de 5000 hundene i studien reagerte negativt på fyrverkeri, og har en mild til alvorlig form for 
lydfobi.  

Det er for mange nordmenn som også har traumer etter ulike alvorlige hendelser som har 
preget livene deres. Det at disse menneskene skal måtte oppleve traumene på nytt, bli redde av 
lyden av fyrverkeri osv er noe vi bør gjøre noe med.  

Hvis vi ser til nabolandet vårt, Sverige, har flere kommuner tilbud om alternativ feiring med 
lysshow som sparer mennesker, dyr og miljøet fra skader. Det finnes andre erstatningsmuligheter 
for fyrverkeri, og Kristiansand AUF mener droneshow er en flott erstatning for dette.   

Kristiansand AP vil:  

- Det skal innføres et forbud mot fyrverkeri i hele landet.  

- Det offentlige skal erstatte fyrverkeri med droneshow eller lignende alternativer 

 

(Forslag 24) 

Forslagsstiller: AUF 

HØYERE STRAFFERAMME FOR VOLDTEKT  

I 2019 ble det registrert 1525 anmeldelser for voldtekt. Det er i tillegg svært mange mørketall, 
og mang barn og unge tør ikke å anmelde fordi gjerningspersonen er familiemedlem eller en 
nær person. Et problem i dag er at mange av anmeldelsene blir henlagt, samt er 
strafferammen svært lav for dem som straffes for voldtekt.  

Det er et reelt problem i Norge at strafferammen for voldtekt og grove anklagelser ligger på 
samme strafferamme. Mennesker som voldtar andre skaper en frykt og traumer for offeret resten 
av livet, men fengsles “inntil 10 år” jf.straffeloven paragraf 291.  

Kristiansand AUF mener strafferammen for voldtekt bør økes, slik at den allmennpreventive 
effekten effektiviseres og at det skaper en mye høyere terskel for å begå dette lovbruddet.  

Kristiansand AP vil:  

- Strafferammen for voldtekt bør økes til “inntil 21 års forvaring”.  
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(Forslag 25) 

Forslagsstiller: AUF 

Like muligheter for alle studenter  

Blant studenter i Norge i dag går det et skarpt skille mellom de som har mulighet til å få økonomisk 
støtte hjemmefra, og de som i mangel på denne mulighet blir nødt til å jobbe ved siden av studiene. 
For mange av dem som må ha deltidsjobb går dette ut over studiene. Størrelsen på ens foreldres 
lommebok skal ikke påvirke mulighetene studenter har til å prioritere studiet i tilstrekkelig grad. Alle 
skal ha lik mulighet til å ta en utdanning og forfølge sine drømmer. Derfor bør man øke 
studiestøtten, samtidig som man sørger for at studentenes  

økte kjøpekraft ikke blir spist opp av inflasjon gjennom de neste årene.  

Kristiansand AP vil:  

• at studiestøtten skal økes og knyttes til 1,5 ganger grunnbeløpet i 
folketrygden 
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Sak 7: Handlingsplan for 2022 

Foreligger ikke ved utsending. 
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Sak 8: Årshjul 2022 

 

Januar 11. januar: AU-møte 
14. januar: Kunngjøring av årsmøte til KAP  
18. januar: Styremøte 
29. januar: Forslagsfrist Kristiansand Ap 
31. januar: AU- møte 

Februar 1. februar: Styremøte 
8. februar: AU- møte 
12. februar: Årsmøte Kristiansand Arbeiderparti 
15. februar: Styremøte (Konstituering av nytt 
styre) 
25. februar: Forslagsfrist Agder AP 

Mars 7. mars: Medlemsmøte 
8. mars 
10. mars: Styremøte  
26. – 27. mars: Årsmøte Agder AP 

April 5. april: AU- møte 
19. april: Styremøte 
Politisk tirsdagsprat  

Mai 1. mai  
2. mai: Medlemsmøte 
10. mai: AU- møte 
19. mai: Styremøte 

Juni 7. juni: Medlemsmøte 

Juli  

August 16. august: AU- møte  
23. august: Styremøte. Godkjenne årsrapport 
og årsregnskap til Stiftelsen Ludvig Lømsland.  

September 5. september: Medlemsmøte 
13. september: AU- møte 
20. september: Styremøte 
Politisk tirsdagsprat  

Oktober 10. oktober: Medlemsmøte 
18. oktober: AU- møte 
25. oktober: Styremøte 

November 7. november: Medlemsmøte 
15. november: AU- møte 
22. november: Styremøte 
Politisk tirsdagsprat 

Desember 5. desember: Medlemsmøte 

 

Seniorgruppa: Møtes første torsdagen i måneden. 
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Sak 9: Budsjett for 2022 
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Sak 10: Valg 

Valgkomiteens innstilling:  
 

Valg av styre Velges for: 
Leder Helge Stapnes 1 år 
Nestleder Benedicte Nordlie 2 år 
Sekretær Tore Mydland 2 år 
Kasserer Martha Borøy Ikke på valg 
Styremedlem og seniorkontakt Gro Monsen Høiby Ikke på valg 
Styremedlem Kai Steffen Østensen 1 år 
Styremedlem Semir Mujkic 2 år 
Styremedlem og medlemsansvarlig Marit Grimsrud  2 år 
Styremedlem og kvinnepolitisk Neda Blakstad 2 år 
 
1. vara Bjørn Egeli 1 år 
2. vara Kine S. Bredesen   1 år 
3. vara Dalmar M Shirwac  1 år 
4. vara Kjerstin Breistein Danielsen 1 år 
5. vara Adriana Ruiz 1 år 
 

Representantskap Agder Arbeiderparti (alle velges for et år)  
1. Helge Stapnes  
2. Benedicte Nordlie 
3. Trond Blattmann 
4. Mette Gundersen  
5. Jan Oddvar Skisland 
6. Øyvind Mjøs  
7. Jannike Arnesen 
8. Monika Hagen 
 
1. vara: Abdullahi M. Alason 
2. vara: Åse Løvdal  
3. vara: Semir Mujkic 
4. vara: Marit Grimsrud 
5. vara: Tore Mydland  
6. vara: Mona Dia  
7. vara: Bjørn Egeli 
 

Delegater til årsmøte 2022 for Agder Arbeiderparti (alle velges for et år)  
1. Helge Stapnes 
2. Benedicte Nordlie 
3. Mette Gundersen  
4. Jan Oddvar Skisland 
5. Adriana Ruiz  
6. Øyvind Mjøs 
7. Jannike Arnesen  
8. Trond Blattmann  
9. Astrid Hilde 
10. Kai Steffen Østensen 
11. Åse Løvdal 
12. Fredrik Jensen  
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13. Abdullahi M. Alason  
14. Gro Monsen Høiby  
15. Marit Grimsrud  
16. Tore Mydland  
17. Semir Mujkic 
 
1. vara: Dalmar Shirwac 
2. vara: Stina Torjesen 
3. vara: Knut Henriksen 
4. vara: Kine S Bredesen 
5. vara: Jan Hedenstad 
6. vara: Anna Charlotte Larsen 
7. vara: Paul Magne Lunde 
8. vara: Siw Tove Samuelsen 
9. vara: Dagfinn Harr 
10. vara: Åse Paulsen 
11. vara: Kari Henriksen 
12. vara: Leif Andreas Lyngø 
13. vara: Neda Blakstad   
14. vara: Monika Hagen 
 

 
Kontrollkomité (velges for et år, unntatt leder) 
 
Leder  Jan Hedenstad (velges for to år) 
Medlem Åse Paulsen  
Medlem Jarle Valsvik  
1. vara:  Reidar Mosland 
2. vara:  Elfie Dørum 
 

 
Styrets innstilling til nominasjons-, program- og valgkomite:  
 

Programkomite kommunevalg 2023 
 
1. Benedicte Nordli - leder   
2. Christian Justnes   
3. Stina Torjesen   
4. Kenneth Mørk   
5. Jannike Arnesen   
6. Abdullahi Alason   
7. Mette Gundersen   
8. Jan Erik Tønnesland   
9. Adriana Ruiz   
10. Tore Mydland   
11. Mona Dia   
12. Kai Steffen Østensen   
13. Ida Hirst   
14. Audun Øvrebø   
15. Åse Løvdal   
16. Leif Andreas Lyngø 
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Nominasjonskomite kommunevalg 2023 

1. Astrid Hilde - leder   
2. Terje Næss   
3. Gro Monsen Høiby   
4. Helge Stapnes   
5. Isabelle-Louise Aabel   
6. Cay Nordhaug   
7. Marit Bjørnskau Grimsrud   
8. Andrine Hilde 
9. Roy Gyberg  

 

 

Valgkomite 

1. Terje Næss - leder   
2. Elfie Dørum   
3. Grete Rirud   
4. Anna Charlotte Larsen   

5. Knut Stien Berge 


